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Godina deveta, broj 648, dodatak za Brani~evski okrug

Visoka tehni~ka {kole 
strukovnih studija bila doma}in
tradicionalne manifestacije 
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Novi propisi poskupljuju ugalj 
za penzionere i invalide rada 

Od siroma{nih 
tra`e avans,
skladi{te i vagu Strana II

Danas se zavr{ava tradicionalna 
Zimska {kola za zemljoradnike

Grad i Poljoprivredna
slu`ba uvek bili
stabilni partneri 

U podizanje agrarnih prilika i uslova
samo u pro{loj godini ulo`eno je preko
70 miliona dinara Strana II

Po`arevac - Odbornici Skup{tine gra-
da Po`arevca, na sednici kojom je pred-
sedavao Bojan Ili}, usvojili su predlog
Programa lokalnog ekonomskog raz-
voja Grada Po`arevca za 2017. godinu.

Na po~etku ove sednice izabrani su
novi ~lanovi Gradskog ve}a: Sa{a Gluva-
kov i Dalibor Miljkovi}, oboje ~lanovi
Srpske napredne stranke. Sa{a Gluvakov
ubudu}e }e voditi resor poljoprivrede,

dok }e Dalibor Miljkovi} biti zadu`en za
komunalnu infrastrukturu. Oni }e na
tim funkcijama zameniti Aleksandra
Stojanovi}a i Dragana Kosti}a. Dragan
Kosti} izabran je za novog direktora ko-
stola~kog preduze}a „Autotransport“. U
periodu u kome je obavljao funkciju ~la-
na Gradskog ve}a zadu`enog za komu-
nalnu infrastrukturu znatno je podignut
nivo izvr{enja bud`eta grada i nivo rea-

lizacije investicija, sa 25 na gotovo 80
procenata realizacije. Za nepunih devet
meseci tokom kojih je Kosti} vodio svoj
resor ure|eno je preko 50 kilometara
puteva u svim delovima grada, zna~ajno
je pro{irena toplifikaciona mre`a, pro{i-
rena mre`a ki{ne kanalizacije i zapo~eto
je renoviranje gradskog Hipodroma i
ure|enje ergele „Ljubi~evo“. Z. V. 

Strana III

PO^INJU GLUMA^KE SVE^ANOSTI „MILIVOJEV [TAP I [E[IR“

Po`arevac - U Centru za kulturu u
Po`arevcu danas po~inju Amaterske
gluma~ke sve~anosti „Milivojev {tap i
{e{ir“, trinaeste po redu. Festival }e
otvoriti glumci „Studija Bis“ iz
Beograda, izvo|enjem predstave
„Galeb D`onatan Livingston“ Ri~arda
Baha, u re`iji Maje Bunjac. U
takmi~arskom delu festivala,
posve}enom nekada{njem prvaku
beogradskog JDP-a Milivoju
@ivanovi}u, bi}e prikazano jo{ pet
predstava: „Epitaf“ Dore del Bjanko -
Kamerna scena „Mika Anti}“ iz Sente,
„Era o`alo{}enih“ po motivima dela
Branislava Nu{i}a - Akademsko
pozori{te SKC Kragujevac, „Dr [uster“
Du{ana Kova~evi}a - „Milanova~ko
amatersko pozori{te“ Gornji Milanovac
i „Maratonci tr~e po~asni krug“
Du{ana Kova~evi}a - AP „Milivoje
@ivanovi}“ Po`arevac. Strana VIII

Odbornici Skup{tine grada usvojili predlog Programa lokalnog ekonomskog razvoja 

Zapo{ljavanje i dovo|enje
investitora glavni ciljevi

Posle 1997. godine, ovo je prvi put da grad ima jedan ovakav program,
a drugi je u Srbiji koji je dobio saglasnost Ministarstva finansija
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Danas se zavr{ava tradicionalna Zimska {kola za zemljoradnike

Grad i PSSS stabilni partneri 
Po`arevac - Danas se u Po`arevcu za-
vr{ava petodnevna Zimska {kola za
poljoprivrednike, koju svake godine za
poljoprivredne proizvo|a~e Brani~ev-
skog okruga organizuje ovda{nja Po-
ljoprivredna savetodavna i stru~na slu-
`ba. Dvadeseta po redu zimska {kola
bila je organizovana od 20. do 24. fe-
bruara, a otvorena je  20. februara u
prostorijama PSSS Po`arevac. [kolu je
otvorio gradona~elnik Po`arevca Bane
Spasovi} koji je tom prilikom izjavio: 

- Siguran sam da ova {kola ne oba-
vlja svoju primarnu funkciju, ne bi se
danas na ovom mestu sreli i  ne bi bila
ve} dvadeseta po redu. Grad Po`arevac
u PSSS ima stabilnog partnera koji sve
~ini da se poljoprivredne prilike u na-
{em kraju izdignu na vi{i nivo. I sam
grad je napravio veliki pomak u podi-
zanju poljoprivrednih prilika. Potre-
ban je rad, ideja i `elja. Primera radi,
ranijih godina nije uspeo da se na|e
modus na koji na~in bi mogao da se
zainteresovanim poljoprivrednicima u
zakup izda zemlji{te. Sada je to re{eno.
Sredstvima dobijenim na taj na~in, kao

i konkursom kod ministarstva poljo-
privrede dobili smo ukupno oko 37
miliona dinara za sre|ivanje atarskih
puteva, rekao je gradona~elnik i napo-

menuo da ne treba ispustiti iz vida da
su krajem pro{le godine potpisani ugo-
vori o kreditiranju vi{e od 200 poljo-
privrednih proizvo|a~a i udru`enja...

- U podizanje agrarnih prilika i uslo-
va, samo u pro{loj godini ulo`eno je
preko 70 miliona dinara. Sve to ukazu-
je da je za Po`arevac jedno od primar-
nih razmi{ljanja zapravo poljoprivreda.
Uveren sam da }e upoznavanje sa no-
vim standardima i merama koje }e
vam u ovoj {koli stru~ni ljudi predsta-
viti, doprineti da se ova grana dodatno
unapredi. Od toga }ete i vi kao poljopri-

vredni proizvo|a~i imati korist, ali i lo-
kalna samouprava, jer bez razvijene po-
ljoprivrede u kojoj se primenjuju mo-
derne agrotehni~ke mere nema ni raz-
vijenog Po`arevca, rekao je Spasovi}. 

Na dan otvaranja ovogodi{nje {kole
predstavljen je program Agrarnog fonda
grada Po`arevca kao i predavanje emi-
nentnih stru~njaka o pravovremenoj za-
{titi kukuruza, prihrani p{enice, kao i o
faktorima u tehnologiji proizvodnje ku-
kuruza, istakao je Stojanovi}. Drugi dan
21. februar, bio je posve}en ratarskoj
proizvodnji i za{titu zemlji{ta i bilja. Na-

rednog dana je odr`ano predavanje ve-
zano za vo}arsku proizvodnju i predsta-
vljene novine u vo}arstvu za ovu godinu.

Aktuelne teme o sto~arskoj proiz-
vodnji predstavljene u ~etvrtak 23. fe-
bruara, dok su danas, poslednjeg dana
ovogodi{nje [kole, prezentirane ku}e
koje proizvode mehanizaciju i opremu.
Tako|e, istog dana za poljoprivrednike
su organizovana predavanja vezana za
nova re{enja i tehnologije u cilju borbe
protiv korova, proizvodni program
KWS hibrida kukuruza i suncokreta za
setvu 2017. godine. Z. V.

Vrata otvorena za sve savete
Poljoprivrednim proizvo|a~ima obratio se i direktor PSSS Aleksandar Stojanovi}. „Na{a slu`ba, or-
ganizuju}i po dvadeseti put zimsku {kolu imala je zadatak da pred poljoprivredne proizvo|a~e sta-
vi najbolje stru~njake iz oblasti poljoprivrede iz cele zemlje, koji }e odgovoriti na sva pitanja proiz-
vo|a~a i re{iti svaku nedoumicu u procesu proizvodnje. Vrata svim poljoprivrednicima su uvek otvo-
rena ne samo za analize, ve} prvenstveno za svaki savet koji im bude potreban. Po re~ima direkto-
ra Stojanovi}a teme o kojima se govorilo obuhvatale su razne oblasti agrara sa akcentom na unapre-
|enje prinosa i inovacijama u proizvodnji.

Po`arevac - Po`areva~ki centar za so-
cijalni rad uskoro }e dobiti svoju kan-
celariju i u Kostolcu. Centar je dobio i
novi Statut na koji je Ministarstvo ra-
da, zapo{ljavanja, bora~ke i socijalne
politike dalo saglasnost. Pre promene
Statuta Centra za socijalni rad nije po-

stojala ni pravna mogu}nost za otva-
ranje kancelarije Centra u Kostolcu.

- Kroz izmenu osniva~kog akta dali
smo mogu}nost za formiranje kancela-
rije Centra za socijalni rad u Kostolcu,
ka`e direktorka Centra Tatjana Raji}.
Osniva~ki akt je Skup{tina grada usvo-
jila decembra pro{le godine, Statut je
izmenjen krajem januara, a zavr{nu re~
o njemu daje Skup{tina grada. Novi
statut usagla{ava rad Centra sa Zako-
nom o socijalnoj za{titi iz 2011. godine.
Uskla|ivanje sa ovim zakonom do sa-

da nije ura|eno, iako je stupio na sna-
gu pre {est godina. Do ubrzavanja ini-
cijative za dono{enje novog statuta do-
{lo je pro{log leta, nakon promene na
mestu direktora Centra za socijalni rad.

Sada{nja direktorka ove ustanove
ka`e da je usagla{avanje sa zakonom

iz 2011. klju~na stvar kod do-
no{enja novog statuta. Nova
organizaciona {ema sa siste-
matizacijom i opisom poslova
do sada su dobili saglasnost od
osniva~a, Gradske uprave i od
nadle`nog Ministarstva rada,
bora~ke i socijalne politike.
Ona dodaje da to CSR ne bi
mogao da realizuje da nije bilo
pomo}i lokalne samouprave u
pogledu olak{avanja procedu-
ra. Prethodni statut done{en je
2009. godine. Kancelarija u Ko-
stolcu trebalo bi da pro{iri do-
stupnost usluga CSR korisnici-
ma razli~itih socijalnih usluga.

- Pribli`no 700 zahteva na-
ma godi{nje pristi`e iz Kostol-

ca. To je jedna velika Op{tina i ima
svoje specifi~nosti i svoje potrebe, a
ljudi moraju da putuju u Po`arevac u
CSC. Ovo je nadam se prava stvar da
se i korisnicima omogu}e dostupnije
usluge, a i da mi na jedan kvalitetniji
na~in postavimo svoj rad, ka`e Raji}e-
va.

Promena statuta je prvi zakonski
korak ka otvaranju kostola~ke kance-
larije, ali do njenog otvaranja verovat-
no ne}e pro}i mnogo vremena, ve} je-
dan ili dva meseca. Z. V. M. V.

Kostol~anima uskoro lak{e re{avanje socijalnih problema

Ostvareni pravni uslovi
za novu kancelariju

Novi propisi poskupljuju ugalj za penzionere i invalide rada 

Od siroma{nih tra`e 
avans, skladi{te i vagu
Po`arevac, Kostolac - Nove odredbe
ugovora za kupovinu uglja za sindika-
te i udru`enja donose novine koje }e
krajnjim korisnicima znatno poskupe-
ti cenu ovog energenta. Jedno od ta-
kvih udru`enja jeste i Gradska organi-
zacija invalida rada, neprofitna organi-
zacija koja okuplja finansijski i zdrav-
stveno najugro`eniju populaciju. 

Ovo udru`enje je do ove godine omo-
gu}avalo svojim ~lanovima da po najni-
ìm cenama i na rate kupe ugalj za ogrev.

Me|utim, od ove godine je predvi|ena
uplata depozita u visini od pet odsto od
ukupne neto vrednosti ugovorene koli-
~ine, {to prethodnih godina nije bio. 

- Ugalj nismo prethodnih godina
kupovali u koli~ini koja je bila predvi-
|ena ugovorom, ali razlog za to jeste taj
{to jedan broj ~lanova nije mogao fi-
nansijski da otplati ugalj ili se de{avalo
da neki ~lan u me|uvremenu premine.
Ipak, ugalj nije kvarljiva roba i kao ta-
kav ostajao je na povr{inskom kopu,
kazao je Svetozar Bo`inovi}, predsed-
nik Udru`enja, i podsetio da se radi o
jako osetljivoj kategoriji kupca.

- Tako|e, u ponudi za zaklju~enje
ugovora o kupovini uglja Udru`enje je

u obavezi da ima skladi{te i vagu oda-
kle }e vr{iti preraspodelu i merenje ugl-
ja. Udru`enje se ne mo`e baviti trgovi-
nom, pa ~ak i da se preregistrujemo, iz-
gubili bismo poziciju kategorije kupca
za povoljniju kupovinu uglja u odnosu
na trgovce. S druge strane, kori{}enje,
odnosno zakup skladi{ta uticao bi na

pove}anje cene uglja, a podse}am da
neki od na{ih ~lanova imaju najni`e
penzije u Srbiji, napominje Bo`inovi} i
moli za razumevanje nadle`nih.

Pored molbi, oni su uputili i pred-
loge da se za udru`enja koja okupljaju
najugro`enije slojeve stanovni{tva u
novom ugovoru naprave olak{ice pri
kupovini uglja. Iz TE KO Kostolac do-
bili su odgovor da su prema instrukci-
jama Sektora za poslove i snabdevanja
iz Beograda i Ogranak TE KO Kosto-
lac i Ogranak Kolubara u obavezi da
po{tuju slovo ovog ugovora i sve nje-
gove odredbe - bez izuzetaka.

M. Veljkovi}

Zloupotrebe i socijala
U Gradskoj organizaciji invalida rada ka`u da su novine unete u ovaj ugovor stavljene sa ciljem da se
smanji mogu}nost zloupotreba i malverzacija pri ovakvim poslovima. Ipak, u svetlu novih tro{kova
koja su neminovna, veoma je izvesno da ako ovako ostanu stvari, ~lanovi udru`enja jednostavno
ostanu bez ogreva za narednu grejnu sezonu ili budu upu}eni na stovari{ta gde su, za penzionere sa
ovakvim primanjima, cene nedosti`ne. 

Gradona~elnik Spasovi} sa poljoprivrednicima
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Odbornici Skup{tine grada usvojili predlog Programa lokalnog ekonomskog razvoja 

Zapo{ljavanje i dovo|enje
investitora glavni ciljevi

Posle 1997. godine, ovo je prvi put da grad ima jedan ovakav program,
a drugi je u Srbiji koji je dobio saglasnost Ministarstva finansija
Po`arevac - Odbornici Skup{tine gra-
da Po`arevca, na sednici kojom je
predsedavao Bojan Ili}, usvojili su
predlog Programa lokalnog ekonom-
skog razvoja Grada Po`arevca za 2017.
godinu.

Na po~etku ove sednice izabrani su
novi ~lanovi Gradskog ve}a: Sa{a Glu-
vakov i Dalibor Miljkovi}, oboje ~lano-
vi Srpske napredne stranke. Sa{a Glu-
vakov ubudu}e }e voditi resor poljo-
privrede, dok }e Dalibor Miljkovi} biti
zadu`en za komunalnu infrastrukturu.
Oni }e na tim funkcijama zameniti
Aleksandra Stojanovi}a i Dragana Ko-
sti}a. Dragan Kosti} izabran je za no-
vog direktora kostola~kog preduze}a
„Autotransport“. U periodu u kome je
obavljao funkciju ~lana Gradskog ve}a
zadu`enog za komunalnu infrastruk-
turu znatno je podignut nivo izvr{enja
bud`eta grada i nivo realizacije investi-
cija, sa 25 na gotovo 80 procenata rea-
lizacije. Za nepunih devet meseci, to-
kom kojih je Kosti} vodio svoj resor
ure|eno je preko 50 kilometara puteva
u svim delovima grada, zna~ajno je
pro{irena toplifikaciona mre`a, pro{i-

rena mre`a ki{ne kanalizacije i zapo~e-
to je renoviranje gradskog Hipodroma
i ure|enje ergele „Ljubi~evo“.

Aleksandar Stojanovi} obavlja i po-
sao direktora Poljoprivredne saveto-
davne stru~ne slu`be. Tu je unapre|en
odnos grada prema sektoru poljopri-
vrede, i unapre|en rad odseka Grad-
ske uprave koji se bavi poljoprivre-
dom. Grad je u tom periodu ulo`io
oko 70 miliona dinara u poljoprivre-
du. Po prvi put posle 2011. godine iz-
dato je poljoprivredno zemlji{te u vla-
sni{tvu grada. Od tog novca 30 milio-
na dinara je, sa dodatnih 7, 5 miliona
koji su dobijeni od ministarstva poljo-
privrede ulo`en u ure|ivanje atarskih
puteva i ure|eno je ukupno oko 28 ki-
lometara puta u svim po`areva~kim i
kostola~kim selima. Zna~ajno je una-
pre|en i rad Komisije koja dodeljuje
subvencije za poljoprivredne proizvo-
|a~e (nekada{nji Agrarni fond), ~iji je
rad godinama bio predmet kritika
zbog stalnog preno{enja sredstava. U
prethodnih nekoliko meseci raspisana
su tri konkursa za subvencionisanje
poljoprivrede, sklopljeno je preko 200
ugovora sa poljoprivrednicima i udru-
`enjima poljoprivrednika, dok je na
ime subvencija grad dodelio oko 27
miliona dinara. Gradona~elnik Grada
Po`arevca Bane Spasovi} ocenio je da
su oni svoj posao obavili vrlo dobro.

- Aleksandar Stojanovi} uradio je
sve {to je dogovoreno i za vrlo kratko
vreme oblast poljoprivrede je unapre-
|ena i postavljena na zdrave osnove.
Dragan Kosti} tako|e je veoma dobro
obavio svoj posao, istakao je gradona-
~elnik i nabrojao investicije koje su re-
alizovane tokom Kosti}evog mandata. 

Zoran Milo{evi} i Marko Miladino-
vi} novi su odbornici u Skup{tini Gra-
da Po`arevca. Oni su na ta mesta do{li

umesto Dalibora Miljkovi}a i Sa{e
Gluvakov, koji su podneli ostavke na
odborni~ke mandate, po{to su izabra-
ni za ~lanove Gradskog ve}a. Zoran
Milo{evi} dolazi iz Mesne zajednice
Radna mala. Ro|en je 1961. godine i
zaposlen u bolnici u Po`arevcu. Mar-
ko Miladinovi} ro|en je 1991. godine i
`ivi u naselju Poljana.

Usvojen je predlog Programa lokal-
nog ekonomskog razvoja Grada Po`a-
revca za 2017. godinu, koji je podnelo
Gradsko ve}e. Ovim programom su
predvi|ene tri mere, zapo{ljavanje,
dovo|enje investitora i podizanje kon-
kurentnosti. Mera Podsticaja zapo{lja-
vanja se realizuje u saradnji sa Nacio-
nalnom slu`bom za zapo{ljavanje,
kroz Lokalni akcioni plan zapo{ljava-
nja Grada Po`arevca za 2017. godinu.
Mera Privla~enja investitora se reali-
zuje putem slede}ih aktivnosti, obez-

be|ivanjem zemlji{ta koje je infra-
strukturno opremljeno i poslovnog
prostora koji je u javnoj svojini grada.
Obezbe|enje zakupa na odre|eno vre-
me i infrastrukturno opremanje po-
slovnog prostora u svojini Grada za
razli~ite namene, obezbe|enjem pod-
sticajnih sredstava za nabavku opre-
me neophodne za pro{irenje kapacite-
ta ili zapo~injanje proizvodnje. Mera
podsticanja konkurentnosti se realizu-
je putem proizvodnih inovacija koje
imaju mogu}nost direktne primene i
definisane koristi u lancu vrednosti
proizvoda, podr{ku razvoja zadrugar-
stva, klastera i drugih oblika udru`iva-
nja sa ciljem zajedni~kog nastupa na
tre}im tr`i{tima ili kod dominantnog
kupca i dobijanje me|unarodnih ser-
tifikata sa ciljem omogu}avanja izla-
ska doma}ih kompanija na inostrana
tr`i{ta. Za realizaciju mera podsticanje
konkurentnosti sredstva se mogu do-
deliti jednom privrednom subjektu, u
toku tri uzastopne fiskalne godine, u
visini od ukupno 10 000 000 dinara.
Op{ti cilj ovog programa je doprinos
ekonomskom razvoju Po`arevca i
stvaranja povoljnijeg poslovnog okru-
`enja. Posle 1997. godine ovo je prvi
put da Grad ima jedan ovakav pro-
gram a drugi je u Srbiji koji je dobio
saglasnost Ministarstva finansija.
Usvojeni su i planovi i programi Usta-
nova ~iji je osniva~ Grad Po`arevac za
2017. godinu.

Odbornici su usvojili o predlog Od-
luke o izmenama Odluke o pla}anju
doprinosa za penzijsko i invalidsko
osiguranje i doprinosa za zdravstveno
osiguranje za lica koja samostalno oba-
vljaju umetni~ku ili drugu delatnost u
oblasti kulture, koji je podnelo Grad-
sko ve}e Grada Po`arevca. Do sada je
bilo da umetnik koji ima mesto prebi-
vali{ta 10 godina na teritoriji Grada
Po`arevca mo`e da ostvari ovo pravo a
nakon usvajanja ove odluke posle 3 go-
dine ostvaruje pomenuto pravo.

Bane Spasovi}: Svi
investitori dobrodo{li
Gradona~elnik Po`arevca Bane Spasovi} je o protekloj sednici Skup{tine Grada Po-
`arevca, na kojoj je dosta polemike bilo o uvo|enju privremenih mera u Mesnim za-
jednicama i o Programu Lokalnog ekonomskog razvoja Po`arevca istakao slede}e:

- Programom se stvaraju uslovi za dovo|enje stranih i doma}ih investitora iz-
me|u kojih se ne pravi razlika, svi su dobrodo{li da investiraju u Po`arevac. Tu se
zapravo radi o nekoliko mera za podsticaj za dovo|enje investitora sa ciljem za-
po{ljavanja na{ih ljudi. To su odre|ene subvencije i davanje zemlji{ta u zakup pod
povoljnim uslovima, ili eventualno otu|enje zemlji{ta, a jedna od mera jeste i ko-
munalno ure|enje zemlji{ta i postoje}ih objekata. Postoji program i uslovi ko mo-
`e da konkuri{e i pod kojim uslovima, formirana je komisija koja }e nadzirati ce-
lokupan postupak. Jeda ~lan komisije bi}e iz re-
dova opozicionih odbornika.

Ono {to je privuklo pa`nju  jeste ta~ka
dnevnog reda o uvo|enju privremenih mera
u Mesnim zajednicama na teritoriji Grada.
Takva odluka je doneta jer one moraju da se
prilagode zakonskim re{enjima, {to nije ura-
|eno godinama unazad, a idu izbori u Saveti-
ma MZ, {to bi dovelo do procesnih i proceduralnih problema prilikom raspisi-
vanja tih izbora. Tako|e jedan deo MZ je zadr`ao ta ovla{}enja, {to je protivza-
konito, koja su sada u nadle`nosti lokalne samouprave ili nekih drugih subjeka-
ta, a tre}i razlog jeste da pojedine MZ nisu finansijski poslovale kako treba, od-
nosno nalaze se u dugovima od po vi{e desetina miliona dinara. Ta~no je da su
nasle|eni dugovi, ali svaki dug mora da se plati. Postoje sudske presude koje MZ
moraju odu`iti, ali to ne optere}uje Grad nego te MZ. Da bi predupredili da se ne
dolazi dalje u takvu situaciju doneta je Odluka da se privremeno raspuste te Me-
sne zajednice, ali Gradsko ve}e }e doneti nova re{enja za formiranje  privreme-
nih Saveta MZ i tim privremenim re{enjima imenova}e se opet isti ~lanovi ve}
postoje}ih saveta MZ tako da }e njima biti produ`en mandat za jo{ {est meseci.
Poenta je da se usklade svi propisi sa zakonom jer nema dovoljno vremena, za-
to {to je to obiman posao i to je bio razlog za{to je doneta ovakva odluka, zaklju-
~io je Spasovi}. Z. V.

Uvo|enje
privremenih
mera u mesnim
zajednicama
bilo neophodno

Izabrani novi ve}nici
Sa{a Gluvakov ro|ena je 1990. godine i po zanimanju je master in`enjer
rudarstva. Na lokalnim izborima odr`anim u aprilu 2016. godine
izabrana je za odbornicu u Skup{tini Grada. Trenutno je student druge
godine doktorskih studija, sa prose~nom ocenom svih polo`enih ispita
9,83. 2016. godine, odlukom Nastavno-nau~nog ve}a Rudarsko-
geolo{kog fakulteta dobila je zvanje istra`iva~-pripravnik.

Dalibor Miljkovi} ro|en je 1983. godine. Po zanimanju je strukovni
ekonomista. Za odbornika u Skup{tini Grada Po`arevca biran je dva puta,
2012. i 2016. godine. Od 2013 - 2016. godine bio je i predsednik MZ
Bulevar. Zaposlen je u Po{ti Srbije. O`enjen je, otac jednog deteta.

Lokalni akcioni plan za mlade
Odbornici Skup{tine grada Po`arevca usvojili su i Lokalni akcioni plan za mlade za period 2017-2020.
Izrada kroz tematske radionice je trajala od januara do septembra pro{le godine, a radna grupa za iz-
radu LAP-a imala je petnaestak formalnih i neformalnih sastanaka. Pored toga {to su jedna od najra-
njivijih grupa dru{tva, mladi su i nepresu{ni resurs, kojim treba svi da se bavimo da bi na{a lokalna za-
jednica bila {to uspe{nija. Osnovni ciljevi izrade LAP-a su podsticanje mladih da aktivno u~estvuju u
razli~itim aktivnostima i dru{tvenim tokovima, podr{ka njihovom udru`ivanju kako bi sprovodili omla-
dinske politike, stvaranje uslova za aktivno i kvalitetno provo|enje slobodnog vremena, bavljenje spor-
tom, negovanje zdravih stilova ̀ ivota, sprovo|enje volonterskih aktivnosti, organizovanje obuka, se-
minara, konferencija i projekata kojima se podsti~e odr`ivi razvoj i za{tita ̀ ivotne sredine.
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brani~evo

Saznajemo iz medija da se iz
godine u godinu prolongira
renoviranje i ponovno otvaranje
nekih ustanova kulture od
nacionalnog zna~aja. One su pre
svega u Beogradu, pa ostaje
Beogra|anima da se pobrinu o
tome i pomognu nadle`nima da
iste u~ine dostupnim gra|anima. 

Ja bih se na ovom mestu,
danas i ovde, zabavio
gra|evinama iz pro{log i
pretpro{log veka, karakteristi~ne
gradnje za taj period. Takve
zgrade nalaze se pod za{titom
dr`ave, ta~nije, pod za{titom
Regionalnog zavoda za za{titu
spomenika kulture u Smederevu
(ako je jo{ u opticaju taj naziv).
Neke od tih gra|evina su u
solidnom stanju, zahvaljuju}i
finansijskoj mo}i vlasnika da
investiraju. One druge, koje

~ekaju za{titu dr`ave odnosno
zavoda, iz godine u godinu sve
su bli`e ruinama za koje }e
nadle`ni istra`ni sudija jednog
skorog dana morati da izda
nalog za ru{enje, zbog op{te
opasnosti po ̀ ivot i zdravlje
gra|ana, prolaznika ili korisnika.

Jedna moja kom{inica udala
se za Slovenca i nastanila u
Ljubljani. @ive u zgradi koja je
pod za{titom dr`ave, kao
izuzetna gra|evinska i
arhitektonska vrednost,
odnosno spomenik kulture. Ta
gospo|a mi se `alila da svake
godine moraju da ulo`e brdo
para u lep izgled svoje ku}e.
Pomislio sam da im to neka
institucija nala`e, s obzirom da
je re~ o spomeniku kulture.

- Ne, razuverila me je biv{a
kom{inica, niko nas ne prisiljava.
Ali, dr`ava svake godine o svom
tro{ku obnavlja po ne{to na
spolja{nosti zgrade, a mi ne
`elimo da zaostajemo pa
tro{imo novac na enterijer,
ure|uju}i unutra{njost.

Prolazim skoro svakodnevno
pored jedne, nekad lepe ku}e
starije od sto godina, koja je
predstavljala tipi~an moravski
sistem graditeljstva. Ruglo, malo
je re}i. Uz samu zgradu izrastao

je dud, zahvaljuju}i kome zgrada
stoji, naslonila se na njegovo
debelo stablo i odoleva. Ali, sve
drugo nema ko i nema {ta da
pridr`i pa propada, po~ev od
uru{enog dela krova, preko
ogoljenih stubova nosa~a do
stolarije, koja postoji jo{ samo u
delovima. Nisam mogao a da ne
pitam vlasnika za{to ~uva takvu
ruinu u svom dvori{tu, a on mi
ne bez ljutnje odgovara da mu je
zabranjeno da je ukloni, mo`e
samo dobiti uslove pod kojima
}e da je obnovi, renovira, uredi i
opremi. O svom tro{ku. On
nema para za te radove, a i da
ima, ve} ima svoj krov nad
glavom. Ka`e da dana{nji izgled
te ku}e nije njegovo ogledalo,
ve} zna se ~ije, a ogledalo
njegovih dedova bilo je kada su
je sagradili.

Katkad na TV pogledam
Miomira Mari}a pa se prisetim
njegove Duge, u kojoj je izvesno
vreme svoje kolumne pisala eks
prva dama prof. dr Mirjana
Markovi} (Slobina Mira). Napi{e
ona jednom da je, prolaze}i
putem ka Vincima ili negde u
tom pravcu, videla oronuli mlin
u Topolovniku. U svoje zlatno
doba mlin je vlasnicima donosio
bogatstvo; pod dr`avnom
upravom mlin je propao kao
firma, ali i kao gra|evina, pa je
pomenuta kolumnistkinja

postavila pitanje za{to dr`ava isti
ne vrati naslednicima biv{ih
vlasnika, jer dr`ava ne mo`e da
se bavi tim sitnicama, a za biv{e
kulake-vlasnike to bi bio lep
izvor zarade. 

Skupe se naslednici onda{njih
vlasnika, napune autobus i pravac
u mar{alat, kako su u {ali govorili,
zapravo u kabinet Predsednika. I
sve osta po starom. Za{to ovo
dovodim u vezu. Zato {to bih se
odva ìo da kao M. Markovi}
predlo ìm da se dr`ava ne bavi
svime, kad ve} nije u stanju, bolje
je da od nekih stvari digne ruke,
poput biv{e ku}e u moravskom
stilu koju vi|am skoro svakog
dana, neka ljudi poru{e ta rugla i
sagrade ne{to po svojoj meri,
pristojnog izgleda, a dr`ava neka
se opredeli za manji broj kulturnih
dobara koje }e {tititi i pomagati,
materijalno i na svaki drugi na~in.
Ne}u potezati mar{alat, moje
skromne mogu}nosti dose`u do
stranica Brani~eva Danas. Ako bi
ko od odgovornih pro~itao i ne{to
preduzeo, bilo bi od mene i ovih
novina „puna kapa“. Dakle, nikog
ne kritikujem, samo plediram da
se uljudimo. Ne mora to da bude
u visokom evro maniru; dosta je
da bude u autohtonom
moravskom stilu.

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

(Ne)za{ti}eni
spomenici kulture

Mnoge zgrade ~ekaju za{titu dr`ave
odnosno zavoda, a iz godine u godinu sve
su bli`e ruinama za koje }e nadle`ni
istra`ni sudija jednog skorog dana morati
da izda nalog za ru{enje, zbog op{te
opasnosti po `ivot i zdravlje gra|ana

Veliko Gradi{te - Coca-Cola si-
stem u Srbiji donirao je deset
parkirali{ta za bicikle gra|anima
Velikog Gradi{ta u ̀ elji da podr-
`i napore grada da promovi{e
bavljenje biciklizmom i aktivan
na~in ̀ ivota. Donacija je usledila
nakon zna~ajnih ulaganja op{ti-
ne Veliko Gradi{te u infrastruk-
turu, kako bi omogu}ila bicikli-
stima deonicu biciklisti~ke staze
du` obale Dunava.

- Coca-Cola sistem u Srbiji na-
stavlja da podr`ava zajednice, u
`elji da doprinese kvalitetu `ivota
gra|ana {irom zemlje. Verujemo
da }e na{ doprinos omogu}iti sta-
novnicima Velikog Gradi{ta da
koriste bicikle kao prevozno sred-
stvo, ~ime ujedno doprinose sma-
njenu uticaja na `ivotnu sredinu
~emu smo i mi kao kompanija po-
sve}eni. U saradnji sa NALED-om
smo se odlu~ili da donaciju dobije
Veliko Gradi{te i sigurni smo da je
ovo bila prava odluka, izjavio je
Dragan Lup{i}, predstavnik Coca-
Cola sistema u Srbiji.

Veliko Gradi{te ispunilo je vi-
{e od 80 NALED-ovih kriteriju-
ma, koji garantuju da je op{tinska
administracija dostigla odre|en
kvalitet. Dugo o~ekivana mesta za

parkiranje biciklista omogu}ava-
ju bezbedno i lako zaklju~avanje
bicikala, kao i njihovu stabilnost
prilikom parkiranja.

- Veliko nam je zadovoljstvo
{to su na{i napori da omogu}imo
biciklistima vo`nju {to prijatni-
jom i sigurnijom, prepoznati od
strane Coca-Cola sistema i NA-

LED-a. Ovo tim pre {to se u na-
rednom periodu planiraju rado-
vi na izgradnji biciklisti~ke staze
od naselja Ram, preko Velikog
Gradi{ta i naselja Po`e`eno do
granice sa op{tinom Golubac,
ukupne du`ine oko 27 kilometa-
ra, kao deo evropske biciklisti~ke
rute EURO VELO 6, koja se pro-

stire od Atlantskog okeana do
Crnog Mora. Tokom pro{le go-
dine ovom rutom kroz op{tinu
Veliko Gradi{te pro{lo je oko
15.000 biciklista, izjavila je pred-
stavnica op{tine Veliko Gradi{te
Jasmina Petrovi}, rukovodilac
Odeljenja za privredni i ekonom-
ski razvoj i dijasporu. Z. V.

Coca-Cola darivala Veliko Gradi{te

Na poklon 10 parkirali{ta za bicikle

Po`arevac - Grad Po`arevac na-
stavlja ulaganje napora na pru`a-
nju raznovrsnih vrsta pomo}i
ugro`enim licima pa je, na osno-
vu konkursa u okviru Lokalnog
akcionog plana za unapre|enje
polo`aja starijih lica na teritoriji
Po`arevca 2011-2016, u pro{loj
godini „Savez slepih, me|uop-
{tinska organizacija Po`arevac“,
predlo`io projekat „Teleasisten-
cija - briga o starim i osobama sa
invaliditetom“ o kome je bilo re-

~i i na nedavnom sastanku. Po-
red predstavnika Udru`enja
penzionera i ljudi sa problemima
vida, u radu je u~estvovao i De-
jan Krsti}, ~lan Gradskog ve}a
zadu`en, izme|u ostalog, i za ne-
vladine organizacije.

Projekat je predstavljen u po-
`areva~kom Gradskom zdanju,
gde je re~eno da „Teleasistenci-
ja“ podr`ava i unapre|uje kvali-
tet ̀ ivota starijih slepih i slabovi-
dih osoba, omogu}iv{i im {to du-

`i samostalni boravak u svojim
domovima, kao i aktivno kreta-
nje, uz 24-~asovni nadzor viso-
kostru~nog osoblja uz kori{}enje
savremene tehnologije. Projekat
obuhvata 15 korisnika, za period
od {est meseci i odvija se na teri-
toriji Grada Po`arevca. Ova uslu-
ga ina~e je sadr`ana u Lokalnom
akcionom planu za stara lica.

Petnaest ~lanova udru`enja
Saveza slepih Po`arevac koristilo
je usluge „Teleasistencije“ i najve-

}i broj korisnika je bio zadovoljan
ovom uslugom. Ovoj prezentaciji
prisustvovao je Dejan Krsti}, ~lan
Gradskog ve}a zadu`en za NVO,
kulturu i informisanje Grada Po-
`arevca, Tatjana Raji}, v. d. direk-
tora Centra za socijalni rad Po`a-
revac, kao i organizacije penzio-
nera i vojnih penzionera. Ostalo je
jo{ da se utvrde rezultati i da se od
naredne godine ova usluga uvede
u program rada Centra za socijal-
ni rad. Z. V.

Visoka tehni~ka {kole strukovnih studija bila doma}in tradicionalne manifestacije 

Etno pi}a i sirevi Brani~eva
Po`arevac - Visoka tehni~ka {ko-
le strukovnih studija u Po`arev-
cu bila je doma}in tradicionalne
manifestacije „Etno pi}a i sirevi
Brani~eva“, odr`ane po deveti
put. Na {tandovima su bila izlo-
`ena crna, crvena i bela vina i ra-
kije, kao i sirevi i kajmak, proiz-
vo|a~a sa podru~ja Brani~evskog
okruga i okoline. Vi{e od 50 izla-

ga~a predstavilo je svoje proizvo-
de, uz jasno vidljiv trud ulo`en u
osmi{ljavanje prezentacije i ori-
ginalnih ambala`a.

- Iz godine u godinu imamo
sve ve}i broj izlaga~a. U po~etku
je bilo vidljivo da treba poraditi
na ambala`i i prezentaciji i sada
je primetno da su na tom polju
napravljeni zna~ajni pomaci, re-

kao je Vladan \ulakovi}, direk-
tor Visoke tehni~ke {kole stru-
kovnih studija. Me|u u~esnici-
ma manifestacije bile su vinarije
i podrumi iz Po`arevca, Kli~ev-
ca, Vite`eva, Lopu{nika, Bari~a,
Ranovca, ]ovdina, @abara, Ku-
mana, Vodnja...

Ove godine po prvi put je uve-
deno ocenjivanje i dodela meda-

lja, ali na dobrovoljnoj bazi, {to
zna~i da su svoje proizvode dali
na ocenjivanje samo oni koji su
to hteli. 

Najvi{e priznanja dobile su
rakije {ljivovice, a od vina najbo-
lja su bila crvena. Odluka o uvo-
|enju ocenjivanja pi}a, doneta je
da bi proizvo|a~i znali {ta je u
njihovoj proizvodnji dobro, a {ta

nije, kako bi to ubudu}e mogli da
poprave.

Osim vina i rakija, izlo`ene su
bile i razne vrste sireva doma}ih
mlekara, ali i oni uvozni, koji se
mogu na}i u ve}im marketima.
Posetioci su mogli da probaju
brojne vrste kravljeg, kozjeg i ov-
~jeg sira, mladog i starog, sa za-
~inskim biljkama poput ruzma-

rina i anisa, sa tartufima, kao i
vurdu i kajmak i rolovani ka~ka-
valj sa {unkom.

Me|u izlaga~ima vina bila je i
po`areva~ka Poljoprivredna {ko-
la sa domom u~enika „Sonja Ma-
rinkovi}“, vinarije „Ne}ak“, „Ku-
movi“, „@ivkovi}“, „Virtus“, po-
drumi „Ili}“, „Mad`i}“, „Mila-
nov podrum“.... M. V. Predstavljen izve{taj o realizaciji humanog projekta 

Teleasistencija polo`ila ispit

@agubica daje 
86 stipendija 
@agubica - Op{tina @agubica sledi opredeljenje da stimuli{e
najbolje |ake pa su otpisani ugovori o dodele stipendija za
u~enike, studente i apsolvente master i doktorskih studija.
Stipendije su dodeljene na osnovu konkursa objavljenog u
novembru 2016. godine a ugovore je sa korisnicima pot-
pisao predsednik op{tine @agubica Safet Pavlovi}. Po nje-
govim re~ima radi se na iznala`enju mogu}nosti za ot-
varanje novih proizvodnih pogona za upo{ljavanje mladih,
{to je jedan od glavnih ciljeva, kako bi se omladina zadr`ala
na ovim prostorima. Ove godine dodeljeno je 86 stipendi-
ja, od toga 11 u~eni~kih, 56 studentskih , 13 apsolventskih
i 6 stipendija za master i doktorske studije. Z. V. 

Na smotri
u~estvovalo
preko 50 izlaga~a
vina i sireva iz
Brani~evskog
okruga i okoline

Krepoljin - Kako ̀ ene iz vrletnog
Homolja, gde je sve manje sta-
novni{tva i mogu}nosti za zapo-
{ljavanje, mogu da do|u do posla
i zarade, istra`ivao je lokalni Ur-
ban siti radio iz Po`arevca navo-
de}i jednu inventivnu ideju pre-
to~enu u praksu. Naime, drevni
obi~aji, misti~na verovanja, bur-
na istorija, netaknuta priroda -
kada se pomenu Homolje i @agu-
bica, prva asocijacija obi~no su
planine, {ume, hajdu~ija, nepre-

gledna stada, `ivopisne no{nje,
pravo mesto za planinarenje i
odmor... Ipak, iz godine u godi-
nu, istok Srbije broji sve manje
stanovnika. Jer - gde na}i posao? 

U zagrljaju planinskih masiva,
na putu ka Crnom vrhu, smestio
se Krepoljin. Ovo mesto, koje je
sredinom {ezdesetih godina pro-
{log veka bilo i op{tinska varo{,
danas ima manje od 2.000 sta-
novnika. ^itav kraj oslanja se na
rudnik u obli`njem Jasenovcu.

No, posla za ̀ ene gotovo
da nema. Zbog toga je
zlata vredna vest da su
Krepoljinke pre nekoli-
ko meseci, poput `ena
sa Zlatibora, po~ele da
zara|uju iglom i hekli-
com. Milica Bainovi},
mlada dizajnerka, posle
`ivota u Salcburgu i Mi-
lanu, odlu~ila je da se
vrati u Srbiju i spoji tra-
diciju i modu. U rod-
nom selu, osnovala je
Udru`enje pletilja „Vu-
nena“, okupiv{i nezapo-
slene `ene i penzioner-
ke. Mili~ine ma{tovite
zamisli, njihovi vredni
prsti pretvaraju u neo-
bi~ne modele, koje sa
ponosom nose dame u
Austriji i [vajcarskoj. Za
malo mesto, poput Kre-
poljina, velika stvar!

Milica je sa nama po-
delila neke od slika iz ra-
dionice Vunena, foto-
grafije omiljenih mode-
la, a otkrila nam je i da
planira u~e{}e na saj-

movima, da se nada {irenju po-
sla, kao i da sanjari o sopstvenom
farbanju prediva... Milica ka`e da
je zamisao o povratku u Srbiju
do{la postepeno. 

- Imala sam ideju da pletem
d`empere, zapravo da osmi{lja-
vam isklju~ivo pletene i heklane
kreacije. Pre tri godine po~ela
sam time da se bavim i kroz rad
sam upoznala nekoliko pletilja.
Vremenom sam shvatila da taj
na{ rad treba ozvani~iti. Odlu~i-
la sam da nastavimo da pletemo
moje kreacije u okviru zvani~nog
udru`enja, ka`e Milica Bainovi}.
„Vunena“ je osnovana u aprilu
2016. godine, a zasad ima 14 ~la-
nica, ve}inom ̀ ena koje su ostale
bez posla, penzionerki i mladih
nezaposlenih majki.

- Svaka `ena ima mogu}nost
da posao organizuje prema svo-
jim obavezama, jer sve one
uglavnom rade kod ku}e i pletu
kada zavr{e ostale poslove. Rad u
Udru`enju je dodatni prihod u
doma}instvu, koji je svima do-
brodo{ao. Interesovanje je veliko
i Vunena stalno pove}ava broj
~lanova, ka`e Milica Bainovi}.
^udno ili ne, tek Vunena svoju

vunu ne pribavlja od homoljskih
stada, ve} iz EU.

- Volela bih da smo u mogu}-
nosti da bukvalno sve kupujemo
od lokalnih proizvo|a~a, me|u-
tim, materijali sa kojima radimo
nisu dostupni u Srbiji, tako da
uglavnom sve uvozimo, a sti`e
nam putem kurirske slu`be, po-
ja{njava na{a sagovornica.

Pletiljama Vunene, op{tina
@agubica obezbedila je kancelariju
u krepoljinskom Centru za kultu-
ru, pru ìv{i tako podr{ku umetnici
koja se vratila u svoj kraj i o`ivela
tradicionalan na~in izrade ode}e.

Urban siti radio 
(priredio Z. V.)

Iskonska 
manifestacija
u Homolju
Laznica - Simboli~no paljenje
vatri na verski praznik Mesne
poklade, dugogodi{nja je tra-
dicija u selu Laznici koja je
nastavljena i ove godine. Tog
dana se u centru naselja okupi
znatan broj me{tana koji obe-
le`avaju}i praznik, istovreme-
no neguju i kult mrtvih. Cen-
tralnom de{avanju prethode
celodnevne aktivnosti po~ev
od ranog jutra prikupljanjem
drva, pu{tanjem vode za po-
kojnike umrle bez sve}e, kao i
ostali sadr`aji. Manifestacija
„Priveg“, 13. po redu, obele-
`ena je u kalendaru manife-
stacija Turisti~ke organizacije
op{tine @agubica, a ove godi-
ne je odr`ana u organizaciji
KUD „Izvor“ iz Laznice uz
podr{ku TO i lokalne samou-
prave. Svake godine na mani-
festaciji nastupaju I brojna
kulturno-umetni~ka dru{tva
iz susednih op{tina. Z. V.

Cene i do 
200 evra
- Du`ina pletenja zavisi od toga koli-
ko su modeli komplikovani, a mese~-
no pletilje Vunene izrade do 50 ko-
mada ode}e. Cene d`empera su iz-
me|u 100 i 200 evra - u zavisnosti od
kvaliteta prediva i vremena potreb-
nog za izradu. Kreacije prodaju
uglavnom preko interneta, ali i u ne-
koliko butika. Kupci su naj~e{}e iz Au-
strije, [vajcarske i Srbije, ali i iz drugih
zemalja Evrope, iz Amerike...

Dizajnerka Milica Bainovi} i Udru`enje pletilja „Vunena“ okupili nezaposlene `ene i penzionerke

Heklicom i iglama od Homolja do Evrope

Reklama preko inostranih blogera
Milica otkriva i ambiciozne planove, kako bi prodaja bolje i{la. Namera joj je da svoju
unikatnu pletenu i heklanu ode}u predstavi i na sajmovima. „Do kupaca smo dosad
uglavnom dolazili preko dru{tvenih mre`a ili poznanstva. Sada planiramo da u~estvu-
jemo i izla`emo na sajmovima, kako bismo pro{irili na{ krug klijenta. Radimo i na sop-
stvenom online shopu i sajtu, kako bismo olak{ali kupovinu i pro{irili krug klijenata iz
inostranstva“, pri~a na{a sagovornica. Vunena sve vi{e sara|uje i sa inostranim bloge-
rima, koji reklamiraju njihove proizvode, jer su stranci glavna ciljna grupa.

Milica Bainovi}

Degustacija vina [tand sa sirevima

Modeli „Vunene“

Sastanak u Po`arevcu

Parkirali{ta }e biti i ukras grada

Safet Pavlovi} sa budu}im korisnicima pomo}i
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Po~inje monta`a novog sistema za pro{irenje kapaciteta kopa „Drmno“ sa devet na 12 miliona tona lignita godi{nje

Sa manje uglja proizveli vi{e struje
Kostolac - U 2017. godini otvara se no-
vo razvojno poglavlje Povr{inskog ko-
pa „Drmno“, navodi izvor EPS Ener-
gija. Po~inje monta`a novog rudar-
skog sistema koji je u funkciji ostvari-
vanja vizije pro{irenja proizvodnih ka-
paciteta kopa „Drmno“ sa devet na 12
miliona tona lignita godi{nje.

Godina za nama u ogranku „TE-KO
Kostolac“ bi}e upam}ena po ostvarenoj
rekordnoj proizvodnji elektri~ne ener-
gije od 6,752 milijarde kilovat-~asova i
proizvodnji uglja od 9,11 miliona tona.
To je drugi po redu proizvodni rezultat
rudara od po~etka eksploatacije lignita
u ovom rudarskom basenu.

Upore|ivanjem proizvodnih rezul-
tata 2016. i 2011. godine pokazuje se da
je pro{le godine sa manje uglja proiz-
vedeno za oko 500 miliona kilovat-~a-
sova elektri~ne energije vi{e u odnosu
na 2011, kada je zabele`ena rekordna
proizvodnja uglja. U godini za nama
ostvarena je rekordna proizvodnja
elektri~ne energije uz smanjenje potro-
{nje uglja, a to govori pre svega o teh-
ni~koj pouzdanosti i efikasnosti ter-
mokapaciteta u Kostolcu, ali i o kvali-
tetu proizvodnje i isporu~enog lignita.

U rudarskom sektoru ogranka
„TE-KO Kostolac“ ocenjuju da su u
pro{loj godini ostvareni dobri proiz-
vodni rezultati u dosta slo`enim teh-
ni~ko-tehnolo{kim uslovima. Podse-
timo da je najve}a proizvodnja uglja
na kopu „Drmno“ ostvarena 2011. go-
dine, kada je iskopano 9,23 miliona to-
na lignita. Kada je re~ o u~inku rudar-
skih sistema anga`ovanih na otkriva-
nju uglja, podaci govore da je ostvare-
na ukupna proizvodnja od 40.010.946
kubika jalovine.

- Rudari su ostvarili i prema{ili pro-
jektovani kapacitet proizvodnje uglja od

devet miliona tona uglja godi{nje i
uspeli da u slo`enim tehni~ko-tehnolo-
{kim uslovima proizvedu vi{e od 40 mi-
liona kubnih metara ~vrste mase, oce-
nio je Ivan Ta{i}, direktor za proizvod-
nju uglja u ogranku „TE-KO Kostolac“.

Va`no je {to se sve to postiglo iako
se proizvodnja uglja u pro{loj godini

skoro pet meseci odvijala bez klju~nog
bagera 800, zbog problema sa le`ajem
okreta gornje gradnje i da je rad jalo-
vinskih rudarskih sistema bio optere-
}en brojnim problemima. Kop „Drm-

no“, uprkos svemu, radio je pouzdano
i sigurno i u potpunosti smo ostvarili
svoju misiju, a to je kontinuirano i
kvalitetno snabdevanje termoenerget-
skih postrojenja za proizvodnju elek-
tri~ne energije.

U 2017. godini rudari kopa „Drmno“
ima}e pune ruke posla. Pored ostvariva-

nja proizvodnih ciljeva, pred njima je i
realizacija investicionih projekata koji su
u funkciji obezbe|ivanja neophodnih
uslova za rad i napredovanje rudarskih
radova, ali i daljeg razvoja.

- U ovoj godini treba proizvesti 9,33
miliona tona uglja, od ~ega 9,18 mili-
ona za potrebe termoelektrana i
150.000 tona lignita za {iroku i indu-
strijsku proizvodnju. Rudarskim siste-
mima koji rade na otkrivanju uglja
planirano je da se otkopa 40.500.000
kubika ~vrste mase. Da bi se planovi
realizovali, veoma je va`no da se u
ovoj godini na vreme sprovedu sve
javne nabavke i da se planirane re-
montne aktivnosti obave kvalitetno i
na vreme. O~ekuju nas ozbiljni ma{in-
ski zahvati na rudarskoj mehanizaciji
koja radi u sklopu tri velika jalovinska
sistema, najavljuje Ta{i}.

Na bagerima SRs 2000, koji su anga-
`ovani u sklopu drugog i petog jalovin-
skog sistema, bi}e zamenjeni reduktori
kopanja. Na rudarskoj ma{ini istog tipa,

koja radi u okviru tre}eg jalovinskog si-
stema, bi}e zamenjen kugliban i kran
zup~anik na okretu gornje gradnje.

- Va`no je da zadr`imo ostvareni
kapacitet rudarske mehanizacije, ali u
prvom redu moramo da pove}amo
vremensko iskori{}enje do nivoa od
5.000 sati rada u toku godine. Da bi se
do{lo do ̀ eljenog cilja, mora se sve de-
taljno i na vreme odraditi i va`no je iz-

graditi neophodne objekte kao {to su:
LC 15 linija bunara za predodvodnja-
vanje, putevi, izme{tanje korita kli~e-
va~kog Dunavca. Znamo {ta je potreb-
no i o~ekujemo operativnu podr{ku u
cilju stabilnog snabdevanja postoje}ih
termoenergetskih kapaciteta u Kostol-
cu, ka`e Ta{i}.

U ovoj godini otvori}e se i novo po-
glavlje u razvoju Povr{inskog kopa
„Drmno“. Ve} u prvim mesecima 2017.
po~inje monta`a novog rudarskog si-
stema koji se sastoji od bagera, osam
pogonskih stanica, 12 kilometara tran-
sportne trase odlaga~a i trafostanice. U
novu rudarsku mehanizaciju, koja je u
funkciji ostvarivanja vizije pro{irenja
proizvodnih kapaciteta kopa „Drmno“
sa devet na 12 miliona tona uglja godi-
{nje, i drugu prate}u opremu bi}e ulo-
`eno oko 122 miliona dolara.

Z. V.  i  EPS Energija

Tri decenije od po~etka eksploatacije
Za rudare kopa „Drmno“ 2017. je i godina jubileja. Naime, u aprilu ove godine navr{avaju se tri de-
cenije od po~etka eksploatacije uglja iz le`i{ta kopa „Drmno“. Podsetimo da su 1984. godine po~e-
li prvi radovi na otkrivanju ugljenog le`i{ta.

Monta`ni plac
- Po~etkom januara obavili smo primopredaju
monta`nog placa na kopu „Drmno“ sa kine-
skom kompanijom CMEK. Na taj na~in formal-
no smo stavili ta~ku na sve na{e aktivnosti koje
su se odnosile na stvaranje uslova za po~etak
monta`e nove rudarske opreme. Bi}e ovo za
nas jo{ jedna radna, te{ka i, o~ekujem, uspe{na
godina, objasnio je Ta{i}.

Kostolac - Posao in`enjera zahteva pot-
puno radno anga`ovanje, koje se ipak
ne zavr{ava osmo~asovnom smenom,
a kontinuirano usavr{avanje in`enjera
neizostavni je segment u energetskom
sektoru i veoma je va`no obezbediti
{ansu za profesionalni razvoj u okviru
kompanije, pi{e list EPS Energija. Po-
sao in`enjera za elektropostrojenja u
Sektoru za proizvodnju Termoelektra-
ne „Kostolac B“ obavlja Vladan Niko-
li}. Nakon zavr{enih studija u Novom
Sadu, obukao je uniformu gardiste u

Vojsci Srbije, a potom se zaposlio u ko-
stola~kom ogranku EPS-a.

- Stimulativno okru`enje kao {to je
TE „Kostolac B“ idealno je za profesi-
onalni razvoj in`enjera koji su tek za-
vr{ili fakultet. Nakon godina u~enja i
polaganja ispita, dobio sam svoja prva
radna zadu`enja. Mnogo toga je treba-
lo da se nau~i, a jo{ uvek mnogo toga
treba savladati i usvojiti. To je mo`da i
najve}i izazov in`enjerske profesije,
ka`e Vladan Nikoli}.

- Imao sam sre}u da je moj mentor

u TE „Kostolac B“ bio stariji kolega, in-
`enjer Dragan ]iri}, koji mi je omogu-
}io da mnogo toga nau~im. U aprilu
2016. on je oti{ao u penziju i od tada
sam preuzeo njegove radne obaveze.
Naravno, bilo je tu i drugih starijih ko-
lega, ali sam od njega ipak najvi{e u~io
tokom protekle ~etiri godine. Dobar
vremenski period sam proveo u TE
„Kostolac B“ i kao in`enjer proizvod-
nje, nakon ~ega su usledila i druga rad-
na mesta do in`enjera za elektropo-
strojenja, ka`e Nikoli} koji je zavr{io
master studije na Fakultetu tehni~kih
nauka u Novom Sadu, interdiscipli-
narni odsek za mehatroniku, elektro-
modul za automatizaciju i robotiku.

- Mehatronika mi se svidela jer je
imala dosta dodirnih ta~aka sa ma{in-

skim delovima sistema. U srednjoj
{koli sam zavr{io smer za elektroteh-
ni~ara elektronike, nakon ~ega sam
nastavio {kolovanje u istom pravcu,
objasnio nam je Vladan.

U toku studiranja u~estvovao je na
me|unarodnom takmi~enju za robo-

tiku „Eurobot 2008“. Svaki tim je
imao zadatak da konstrui{e ro-
bota sa autonomnim funkcioni-
sanjem, a zadatku su pristupili sa
velikim entuzijazmom.

- U okviru tog takmi~enja moj
tim je osvojio tre}e mesto u No-
vom Sadu, nakon ~ega smo se
plasirali na me|unarodno tak-
mi~enje u Hajdelbergu. Tako|e,
2008. smo u~estvovali i na tak-
mi~enju u robotici „Eurobot
North Star“ u Sankt Peterburgu,
u Ruskoj Federaciji, gde smo
osvojili drugo mesto. Jedan od
pokrovitelja na{eg tima za tak-
mi~enje u Rusiji bilo je i tada{nje
Privredno dru{tvo „Termoelektrane i
kopovi Kostolac“, {to je nama kao stu-

dentima zaista mnogo zna~ilo i dalo
nam neophodnu podr{ku, rekao je Ni-
koli}, koji je tokom studiranja bio i sti-
pendista „TE-KO Kostolac“.

Profesionalni razvoj Vladana Niko-
li}a neraskidivo je povezan sa kostola~-
kim energetskim sektorom. Srednjo-

{kolsku praksu u kostola~koj tehni~koj
{koli obavljao je u Termoelektranama
„Kostolac A“ i „Kostolac B“, kao i
stru~nu praksu tokom studiranja.

- Na fakultetu smo u~ili o svim vr-
stama upravljanja, i hidrauli~ko i pne-
umatsko i elektro upravljanje. Upo-
znao sam se s Pupinovim sistemom,
koji je primenjen ovde u termoelektra-
ni, sa svim elementima i celokupnim
funkcionisanjem. U 2012. godini po-
~ele su velike investicije u ovom delu
„Elektroprivrede Srbije“ i tada sam
posmatrao kako se procesi u termoe-
lektrani odvijaju od po~etka do kraja,
gledao sam kako se staro se~e i novo
postavlja, ka`e na{ sagovornik.

Z. V. i EPS Energija

Vladan Nikoli} jedan je od mladih in`enjera Termoelektrane „Kostolac B“ 

Dobra {ansa za stru~ne i vredne

^etvrta generacija u elektranama
Posao in`enjera zahteva potpuno radno anga`ovanje, koje se ipak ne zavr{ava osmo~asovnom sme-
nom, ve} tra`i i ~este dolaske van radnog vremena, ali Vladanu ni{ta nije te{ko jer je posve}en svom
poslu. „EPS za mene predstavlja drugu ku}u, a odnos prema profesionalnom obavljanju svakog po-
sla uslovljen je i ~injenicom da su i moj otac i deda i pradeda bili radnici u kostola~kim termoelektra-
nama i rudnicima. ^etvrta sam generacija porodice Nikoli} koja radi ovde.“

Kostola~ki ugljenokopi

Neraskidivo povezan sa kostola~kim
gigantom: Vladan Nikoli}

Studentski projekat: Robot sa oznakom TE-KO Kostolac
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Alpinista iz Po`arevca, u dru{tvu kolege iz Ni{a, nedavno osvojio Kilimand`aro

Gledao najlep{i 
izlazak sunca na svetu
Po`arevac, Kilimand`aro - Aleksandar
Milosavljevi}, alpinista iz Po`arevca, u
dru{tvu Mladena \or|evi}a iz Ni{a,
nedavno je osvojio i Kilimand`aro i
imao priliku, kako svedo~e retki koji
su u tome uspeli, imao priliku da sa
ovog planinskog vrha, koga nazivaju i
„krovom Afrike“, gleda najlep{i zala-
zak sunca na kugli zemaljskoj.

U ovu avanturu i obaranje li~nog
rekorda u planinarenju, Aleksandar je
krenuo 10. februara odmah nakon po-
no}i. Pripremljeni po svim obi~ajima
koji podrazumevaju jedan ovakav pod-
vig,  krenuli su ka samom krateru Kili-
mand`ara, odnosno „Gillmans Point“
sedlu, koje se nalazi na 5.700 metara
nadmorske visine i do koga se dolazi uz
~eone lampe, strmim liticama i kroz
vulkanski pepeo.

Do~ekala ih je izuzetno niska tem-
perature, tog jutra bilo je - 20 stepeni
celzijusa i pratila ih je sve do izlaska
sunca na „Stella Point“ koja se nalazi
na svega 30 minuta trekinga od „Gil-
lmans Point“ i predstavlja mesto sa ko-
ga se mo`e videti najlep{i izlazak sunca
na svetu, {to su Aleksandar i Mladen
uspeli da do~ekaju i ovekove~e.

- Ubrzo nakon izlaska sunca, koje
menja drasti~no temperaturu u svega
-5? za 45 minuta, nastavili smo put da-
lje ka na{em krajnjem odredi{tu, kre-

}u}i se fascinantnim obodom kratera
Kibo, odnosno nama poznatijem kao
Kilimand`aro. „Stella Point“ se nalazi
na visini od 5.756 metara nadmorske
visine i nakon par trenutaka i uskih
vulkanskih procepa, imali smo priliku
da vidimo fantasti~an i veli~anstven

Uhuru Peak najvi{i vrh Afri~kog konti-
nenta i jedan od sedam svetskih vrho-
va (7 Summits), koji se nalazi na visini
od 5.895 metara. Tamo je slaba kon-
centracija kiseonika, svega 48,35 odsto,
pi{e Aleksandar u svom dnevniku.

Potom su nastavili put ka Uhuru
Peak i u petak 10. februara, u 8 sati i
pet minuta, ovaj dvo~lani tim izlazi
uspe{no na najvi{i vrh Afri~kog kon-
tinenta i najve}u samostoje}u planinu
na svetu, kao i jedan od tri najve}a
svetska vulkana.

KMF „Po`arevac“ pobedom u~vrstio drugo mesto na tabeli

Siloviti Po`arevljani
pobedili sa pet razlike
Po`arevac - U okviru 12. kola Druge li-
ge Zapad u futsalu, ekipa Po`arevca je
u ponedeljak na svom terenu savladala
ekipu iz Ra{ke visokim rezultatom 7:2. 

Po`arevljani su utakmici pri{li mak-
simalno ozbiljno, uz puno zalaganja i tr-
~anja, tako da pobeda nije mogla da izo-
stane. Istina, na prvi gol ~ekalo se ~ak 14
minuta, kada je Gostoji} savladao odli~-
nog Pantovi}a, ali je sve nakon toga i{lo
na „vodenicu“ doma}ih. Do kraja polu-
vremena golove za Po`arevac su postigli
Krsti} i kapiten @ivadinovi}, tako da se
na odmor oti{lo sa predno{}u od 3:0.

U drugom delu igre gosti su postigli
dva pogotka, po jedan Markovi} i [u-
marac, ali to se desilo u trenucima ka-
da je trener Miljani} dao {ansu na tere-
nu mladim igra~ima koji nisu u prvom

planu. Ipak, i pored toga, „KMF Po`a-
revac“  je pokazao da ima „duga~ku
klupu“, odnosno veliki broj igra~a na
koje mo`e da ra~una. Do kraja utakmi-
ce za doma}e su poga|ali jo{ i Leki}, Si-
mi} Nenad po jednom i njegov brat
Vladimir dva puta, za kona~nih 7:2.

U narednom kolu, Po`arevljani }e
biti na velikom ispitu jer u goste idu
ekipi Ivanjice koja se dosta poja~ala od
po~etka prvenstva, kada su je u dru-
gom kolu pobedili rezultatom 6:1. Do-
kaz tome je i nedavno odr`ano finale
Kupa Zapadne Srbije u kojoj su futsa-
leri iz Ivanjice pru`ili sna`an otpor.
Ina~e, pred tu utakmicu, Po`arevac
zauzima drugu, a Ivanjica tre}u pozi-
ciju sa samo tri boda zaostatka u od-
nosu na Po`arevljane. M. V.

Tri ekipe na Uhuru vrhu
- Ose}aj postaje neopisiv, zajedno sa timom REI iz SAD , zatim Muhamet timom iz vi{e zemalja za-
padne Azije i ekipom Ortega iz Wellsa, proslavljamo i shvatamo da smo postigli svoj cilj, ostvarili
san, oborili rekorde i postavili sebi nove ciljeve za slede}u godinu, odu{evljeno navodi Aleksandar.

DVE „[AKALIJADE“
Po`arevac - Februar je pravo vreme za
lov na {akala, o ~emu govori podatak da
se na podru~ju Po`arevca narednog vi-
kenda odr`avaju dve „{akalijade“. Prva
u lova~kom kalendaru je „[akalijada“,
zakazana za subotu, u organizaciji Udru-
`enja „Vojvoda Milenko“. Narednog da-
na usledi}e „Lov na moravskog {akala“,
za ~iju je organizaciju zadu`eno Lova~ko
udru`enje „Resava Morava“. Na ovim lova~kim manifestacijama organizatori o~ekuju u~e{}e preko
200 lovaca ne samo iz Brani~evskog, ve} i susednih okruga. M. V.

INTERNET DRVO U PETROVCU
Petrovac na Mlavi - U centru Petrovca na Mlavi postavljeno je „drvo interneta“, u saradnji kom-
panije MTS i Op{tinskog tima za upravljanje projektima. Zahvaljuju}i tome, gra|ani }e na ovom pod-
ru~ju imati besplatan pristup be`i~nom internetu i mogu}nost punjenja svojih mobilnih telefona.
Ovo je drugo „drvo interneta“ postavljeno na podru~ju Brani~evskog okruga. Prethodno je, sredi-
nom decembra pro{le godine, postavljeno i u gradskom parku u Po`arevcu. M. V.

POMO] IZBEGLICAMA
Ku~evo - Op{tina Ku~evo sa~inila je rang listu izbegli~kih porodica za koje }e biti kupljene seoske
ku}e sa oku}nicom. Na rang listi nalazi se sedam porodica, koje imaju od 30 do 90 bodova. Ovaj pro-
jekat stambenog zbrinjavanja sprovodi se na osnovu sporazuma o donaciji potpisanog izme|u Ban-
ke za razvoj Saveta Evrope i Republike Srbije. M. V.

U DVE RE^I

Po`arevac - Na podru~ju Policijske
uprave u Po`arevcu, tokom prethodne
nedelje, dogodilo se ukupno 10 saobra-
}ajnih nezgoda. U ovim saobra}ajnim

nezgodama jedna osoba je te`e dok su
6 osobe lak{e povre|ene.  Saobra}ajne
nezgode dogodile su se zbog neprilago-
|ene brzine stanju puta i uslovima sa-

obra}aja, nedr`anja potrebnog odsto-
janja izme|u vozila i upravljanja vozi-
lom pod dejstvom alkohola.

Ove nedelje iz saobra}aja su isklju-
~ena pet voza~a zbog upravljanja pod
dejstvom alkohola. Po`areva~ka poli-
cija je ovim voza~ima putni~kih mo-
tornih vozila odredila zadr`avanje
zbog te{ke alkoholisanosti. Najvi{e
promila alkohola u krvi imao je N. R.
iz okoline Velikog Gradi{ta, kome je
izmereno 1,49 mg/mol.

Nov~ane kazne izre~ene su za 505
voza~a uglavnom zbog neprilago|ene
brzine. Tokom prethodne nedelje sao-
bra}ajna policija podnela je i 91 prekr-
{ajnu prijavu. Najvi{e prijava podneto
je zbog neprilago|ene brzine, 10 auto-
mobila odneo je „pauk“ i doneta su 19
Re{enja o uklanjanju vozila. M. V.

Izve{taj saobra}ajne policije sa podru~ja PU Po`arevac

Najvi{e kazni zbog prebrze vo`nje

Re{en slu~aj otimanja ta{ni u Po`arevcu

Dolijao „Mali Zemunac“
Po`arevac - Po`areva~ka poli-
cija podnela je krivi~nu prijavu
protiv  maloletnog M. S., zva-
nog „Mali Zemunac“ iz Beo-
grada, zbog osnovane sumnje
da je izvr{io vi{e krivi~nih dela
te{ka kra|a na drzak na~in. 

On se tereti da je tokom fe-
bruara, u ve~ernjim ~asovima,
na ulici od starijih Po`arevljan-
ki oduzimao nov~anike i ta{ne,
na taj na~in {to je nov~anik oti-
mao iz ruku starica, dok im je ta{ne tr-
~e}i skidao sa ramena. Novac je zadr-
`avao, dok je dokumenta bacao.  Kri-
vi~na prijava podneta je Vi{em jav-
nom tu`ila{tvu u Po`arevcu, bez odre-

|ivanja pritvora za osumnji~enog,
mada je za to krivi~no delo propisan
obavezan pritvor. Razlog tome je to
{to je osumnji~eni maloletan (ima sa-
mo 15 godina). M. V.

Poginuo me{tanin Petrovca na Mlavi

Kobni udes u Italiji
Arzinjano - U te{koj saobra}ajnoj nesre}i koja se dogodila u ne-
delju 19 februara, poginuo je Jugoslav Milanovi} (43) iz okoline
kod Petrovca na Mlavi.  Tragedija se dogodila u nedelju 19 fe-
bruara u Arzinjano, oko 18:30 ~asova, kada je Jugoslav izgubio
kontrolu nad svojim vozilom i sleteo u jarak pored puta. Nakon
{to je preba~ena u bolnicu u te{kom stanju iste ve~eri nesre}ni
Milanovi} je preminuo. Milanovi} je tog dana bio sam u svom
vozilu „Mazda 8“ vra}aju}i se sa posla ku}i. Obdukcijom }e se
utvrditi da li je Jugoslavu pozlilo pre nego {to je je izgubio kon-
trolu nad vozilom, i sleteo s puta. M. V.

Na vrhu „Krova Afrike“
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Danas po~inju Amaterske gluma~ke sve~anosti „Milivojev {tap i {e{ir“,

Izvanredna produkcija 
dramskih amatera
Po`arevac - U Centru za kulturu u Po-
`arevcu danas po~inju Amaterske glu-
ma~ke sve~anosti „Milivojev {tap i {e-
{ir“, trinaeste po redu. Festival }e otvo-
riti glumci „Studija Bis“ iz Beograda,
izvo|enjem predstave „Galeb D`ona-
tan Livingston“ Ri~arda Baha, u re`iji
Maje Bunjac. 

U takmi~arskom delu festivala, po-
sve}enom nekada{njem prvaku beo-
gradskog JDP-a Milivoju @ivanovi}u
(1900 - 1976), bi}e prikazane jo{ pet
predstava: „Epitaf“ Dore del Bjanko -

Kamerna scena „Mika Anti}“ iz Sente,
„Era o`alo{}enih“ po motivima dela
Branislava Nu{i}a - Akademsko pozo-
ri{te SKC Kragujevac, „Dr [uster“ Du-
{ana Kova~evi}a - „Milanova~ko ama-
tersko pozori{te“ Gornji Milanovac i

„Maratonci tr~e po~asni krug“ Du{a-
na Kova~evi}a - AP „Milivoje @ivano-
vi}“ Po`arevac. 

- Ove godine produkcija dramskih
amatera u Srbiji je bila izvanredna, i to

takva da smo bili u isku{enju da festi-
val produ`imo za jedan ili dva dana.
Ostale su van konkurencije takve pred-
stave kao {to su recimo Klaustofobi~-
na komedija, Generalna proba samou-
bistva, Prosja~ka opera... ali }e one do-

}i tokom na{eg repertoara i razmene,
te }emo nadoknaditi ono {to nismo
mogli na festivalu, rekao je Dragi Ivi}
direktor Centra za kulturu Po`arevac
na prigodnoj konferenciji za medije.

Kako je Ivi} rekao, ovogodi{nji ̀ iri ~i-
ne Nenad Despotovi}, pokreta~ i jedan
od animatora kulturnog ̀ ivota, ujedno i
jedan od osniva~a pozori{ta Castellum,
Bojan Ga~evi} urednik u CZK Po`arevac
i Svetlana Mitrovi}, glumica.

U okviru prate}eg programa festi-
vala, u subotu 25. februara, u 12 sati,
bi}e igrana predstava za decu „Ma{a i
medved“, dok }e na sam dan otvara-
nja festivala 24. februara, od 19.30 sa-
ti, biti otvorena izlo`ba lekara Marka
Stevani}a - fotografije iz vazduha. Sve
predstave po~inju u 20 ~asova a ula-
znice, po ceni od 250 dinara, mogu se
kupiti na biletarnici Centra za kulturu.

Nakon svake predstave najboljem
glumcu dodeljiva}e se replika Milivo-
jevog {tapa, dok }e na kraju festivala
najuspe{nijem me|u njima pripasti i
replika {e{ira ~uvenog glumca. U ~ast
pobednika, zavr{ne ve~eri odigra}e se
predstava „Srpska drama“ Sini{e Ko-
va~evi}a, u izvo|enju glumaca AP
KUD „Obili}“ iz Krnjeva. 

M. V. i Z. V.

Profesionalci po~etkom aprila
Za vreme trajanja festivala, u posebnoj vitrini u holu Centra za kulturu bi}e izlo`eni originalni Mili-
vojevi {tap i {e{ir, pored koje }e, kao po~asna stra`a, svake ve~eri stajati kostimirani glumci gostu-
ju}e predstave. Festival „Milivojev {tap i {e{ir“ posve}en je amaterskim pozori{tima, dok su profe-
sionalnim namenjeni „Milivojevi dani“, koji se svake godine odr`avaju po~etkom aprila.

Danas promocija Turisti~ke organizacije Po`arevac na Sajmu turizma

[tand u znaku 
Milene Pavlovi} Barili
Po`arevac - Nastoje}i da uvek poseb-
no istakne neku od znamenitosti gra-
da Po`arevca, Turisti~ka organizacija
se, prilikom predstavljanja na ovogo-
di{njem Me|unarodnom sajmu turi-
zma u Beogradu, opredelila da njen
{tand bude u znaku znamenite slikar-
ke ro|ene u ovoj varo{i - Milene Pa-
vlovi} Barili, a promocija potencijala
koji mogu da privuku posetioce u ovaj
kraj bi}e odr`ana danas.

- Ove godine smo odlu~ili da sve tu-
risti~ke organizacije Brani~evskog
okruga nastupaju samostalno. Turisti~-
ka organizacija Po`arevac ima}e svoj
{tand na 56  kvadrata, a sve }e biti u
znaku Milene Pavlovi} Barili, izjavila je
direktorka TOP Jelena Vukazi} i naja-
vila da }e klju~na prezentacija turisti~ke
organizacije Po`arevac biti drugog da-
na sajma, kada }e nastupiti hor „Barili“
i simfonijski orkestar „Gvardija“.

Ina~e, Me|unarodni sajam turizma,
pod sloganom „U`ivajte na vreme!“, u
{est izlo`benih hala predstavi}e se vi{e
od 1.100 izlaga~a iz 56 zemalja. Prvi put
svoje turisti~ke potencijale predstavi}e

Nacionalna turisti~ka agencija Kine, sa
sedi{tem u Budimpe{ti, a posetioci }e
imati priliku da upoznaju i regione Ru-
ske Federacije. Ovogodi{nji u~esnici su
najzna~ajnije turisti~ke agencije, savezi
i organizacije, hoteli, turisti~ki centri,
vazduhoplovne kompanije, me|una-
rodni tur operatori. Z. V.

Po`arevac - Dan nakon nakon premi-
jere u Beogradu film reditelja Milana
Karad`i}a „Biseri Bojane“ u kojem je
producent i glavni glumac Mima Ka-
rad`i}, prikazan je u Po`arevcu. Ovaj
film izazvao je veliko interesovanja
po`areva~kih ljubitelja sedme umet-
nosti, tako da je Velika sala po`areva~-
ka Centra za kulturu bila je ispunjena
do poslednjeg mesta. 

Nakon prve i pred po~etak druge
projekcije filma publici su se u Po`a-
revcu poklonili glumci Milutin Mima

Karad`i}, Vanja Nenadovi} i Olivera
Baci}. Utisci sa snimanja po re~ima
mladih glumica su jako pozitivni i le-
pi. Kako su istakle mlade glumce, bila
je velika ~ast i zadovoljstvo igrati u ta-
kvoj ekipi, me|u takvim glumcima, na
~elu sa Mimom Karad`i`em kao redi-
teljem.

Mima Karad`i} za svoje mlade ko-
leginice imao je samo re~i hvale i na-
veo je da su sjajne glumice i da svi ko-
ji pogledaju film ima}e priliku da gle-
daju dva sjajna talenta. M. V.

Premijera filma „Biseri Bojane“ u Po`arevcu napunila bioskopsku salu

Ovacije za Karad`i}a 
i njegov tim

Kostolac - U kostola~koj biblioteci pred-
stavljena je knjiga Marine Vasi} „Pu{kin
i Srbi“. Predstavljanje ove publikacije za-
vi~ajne knjì evnice i profesorke ruskog

jezika i knjì evnosti Marine Vasi}, orga-
nizovali su Kulturno-sportski centar i bi-
blioteka u Kostolcu, ogranak Narodne
biblioteke „Ilija M. Petrovi}“.  

O knjizi i ̀ ivotu ruskog pisca Alek-
sandra Sergejevi~a Pu{kina, govorili
su autorka, zatim knji`evnica i profe-
sorka srpskog jezika i knji`evnosti Bi-
ljana Milovanovi} @ivak i bibliotekar-
ka Marija Kopun. Program je bio ople-
menjen muzi~kim nastupom  u~enika
sedmog razreda osnovne {kole u Ko-
stolcu, Veljka Pavlovi}a i Branka Pra-
`i}a koji su pevali ruske pesme uz zvu-
ke gitare, a Pra`i} je tako|e i ~itao od-
lomke iz knjige.Prepuna sala bibliote-
ke, pokazala je da u Kostolcu ima
mnogo zaljubljenika u rusku kulturu i
knji`evnost, a odli~na saradnja dve
ustanove kulture  rezultirala je jo{ jed-
nim odli~nim programom. Z. V.

Duhovno ve~e 
posve}eno Hilandaru 
Petrovac - Sa blagoslovom episkopa po`areva~ko-brani~evskog Ignjatia, u petrova~kom Do-
mu kulture odr`ana akademija posve}ena manastiru Hilandar. Besedu o manastiru odr`ao je
istori~ar umetnosti Du{an Milovanovi} jedan od vrsnih poznavalaca Hilandara sa ovih prostora,
a nakon uvodne re~i protojereja Milenka Laki}a, prisutnim se obratio i Stanko Kosti}, umetni~-
ki fotograf ~ije fotografije je publika bila u prilici da vidi. Pored mnogobrojnih posetilaca, aka-
demiji su prisustvovali zamenik predsednika op{tine Goran Risti}, pomo}nik predsednika op{ti-
ne Boris Gvozdi} i zamenik predsednika SO, Dejan @ivanovi}. Za muzi~ki deo akademije bili su za-
du`eni ~lanovi crkvenog hora „Sveti Luka“ iz Petrovca na Mlavi i vokalni solisti Na|a Milo{evi}
i Biljana \ori}. Z. V.U`ivanje uz zvuke gitare u Petrovcu

Mladi virtuoz odu{evio publiku
Petrovac na Mlavi - Mladi virtuoz na
klasi~noj gitari Vuk Dragi~evi} odu{e-
vio je brojnu publiku u Petrovcu na
Mlavi koncertom koji je organizovala
Petrova~ka biblioteka „\ura Jak{i}“ u
saradnji sa Muzi~kom {kolom „Bo`i-
dar Trudi}“. Vuk je svoje ume}e pri-
kazao u prepunoj ~itaonici, a uvodnu
re~ odr`ao je bibliotekar Marko Mili-
vojevi}, i sam tako|e zaljubljenik u
zvuk gitare, dok je profesor Luka Bo-

`ani} govorio o dosada{njim uspesi-
ma mladog soliste. 

Dragi~evi} je ro|en 1996. Godine u
Novom Sadu. Srednju {kolu „Josip Sla-
venski“ zavr{io je u Beogradu, u klasi
profesora Slobodana Milivojevi}a. Dva
puta je osvajao prve nagrade na repu-
bli~kim takmi~enjima, tako|e je dva
puta bio najbolji na Gitar art festivalu,
prvi je bio i na Sarajevo Gitar Fest-u,
smotri talenata u organizaciji Zajednice

muzi~kih i baletskih {kola Srbije. Tre-
nutno je student druge godine Fakulte-
ta muzi~ke umetnosti u Beogradu. 

Vuk je za ovaj nastup priredio bogat
repertoar kompozicija (Toru Takemit-
su: All in twilight, John Dowland: For-
lorn Hope Fancy, Lennox Berkeley So-
natina  op. 52 Allegretto, Lento, Rondo;
Johann Sebastian Bach: Suite BWV 997;
Mario Castelnuovo-Tedesco: Sonata
„Omaggio a Boccherini“). Z. V.

U kostola~koj biblioteci predstavljena knjiga Marine Vasi}

Pu{kin ponovo aktuelan

Kultura veoma 
bitna za posetioce:
Jelena Vukazi}

Sa premijere u Centru za kulturu

Omiljeno mesto okupljanja ljubitelja knji`evnosti




